
PROTOKÓŁ NR XLIV/2018 
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 17 października 2018 r. 

W sesji wzięli udział: 

1. 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
2. Wójt Gminy – Iwona Warkocka 
3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 
4. Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk  
5. Mecenas – Anna Soja 
6. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 
7. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 
8. Radny Rady Powiatu – Grzegorz Grabowski  
9. Przedstawiciel firmy AMT Partner – Monika Markowska 

Radni nieobecni: Monika Gardzielewska 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2018-
2021, z perspektywą do roku 2025”, 

b) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, 
Łysomiczki na lata 2010-2020” z dnia 13 września 2018 r., 

c) przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „KRÓLESTWO 
NATURY”, 

d) rozpatrzenia skargi, 

e) rozpatrzenia skargi, 

f) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

3. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników 

Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 



8. Interpelacje Radnych. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

10.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

11.  Zamknięcie obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VII kadencji. 

2. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, 
Łysomiczki na lata 2010-2020” z dnia 13 września 2018 r., 

b) przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „KRÓLESTWO 
NATURY”, 

c) rozpatrzenia skargi, 

d) rozpatrzenia skargi, 

e) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok, 

3. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

5. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników 

Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych Radnych Rady Gminy 

Dębnica Kaszubska. 

 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady: 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu, 
c) Komisji Rewizyjnej. 

8. Interpelacje Radnych. 

9. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

10.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 

11.  Zamknięcie obrad. 
 
 
 
Przebieg sesji: 



Ad. 1 
a)  
 XLIV sesję Rady Gminy otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. Otwarcia 

dokonał o godzinie 14:05 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. Przywitał 
Panią Wójt, pracowników Urzędu Gminy, Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Kierownika 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Radnego Rady Powiatu, Państwa Sołtysów oraz Radnych Rady 
Gminy. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa zebranych ma 

jakieś wnioski o zmianę porządku obrad? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, że na 
sesji obowiązuje uprzednio przekazany porządek obrad i przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad.  

c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jakieś 

wnioski, uwagi do protokołu z poprzedniej sesji? W związku z brakiem zgłoszeń poinformował, 
że obowiązuje protokół przesłany do Radnych. 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady K. Badowski przywitał Panią Monikę Markowską z firmy AMT 

Partner, która przedstawiła prezentację przygotowaną do projektu uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Dębnica Kaszubska na lata 2018-2021, 
z perspektywą do roku 2025” /stanowiącego załącznik nr 1 do protokołu. Prezentacja stanowi 
załącznik nr 2 do protokołu/. 
Radny P. Paczesny zauważył, że była mowa o zagrożeniach, jednak czy oczyszczalnia ścieków 
w Dębnicy Kaszubskiej nie jest brana pod uwagę przy ewentualnych zagrożeniach,  w przypadku 
w awarii? Czy garbarnia nie jest ryzykiem dla rzeki? 
Pani M. Markowska poinformowała, że nie jest ona kwalifikowana jako duży przemysł. Jest 
wewnętrznie zabezpieczona na ewentualne zagrożenia.  
Radna B. Sikora poinformowała, że przygotowany program jest bardzo obszernym materiałem. 
Ze swej strony nie ma żadnych uwag do przeprowadzonej diagnozy, ale jest to program 
z perspektywą do roku 2025. Jest przedstawiony harmonogram do roku 2021. Główne zadanie 
wpisane w harmonogramie to edukacja. W roku 2018 jest rozpisany szereg zadań, jednak rok ten 
już się kończy, a zadania te powinny być też realizowane później. Nie ma nic do edukacji. Bardzo 
dobrze, że ona się tu znalazła, ale sama edukacja jako podejmowanie działań w sprawie ochrony 
środowiska to trochę za mało. W pierwszym roku podane są konkrety, w pozostałych rubrykach 
są pustki, a powinno być więcej działań. 
Inspektor A. Żukowska poinformowała, że w planach jest inwentaryzacja zbiorników wodnych.  
Radna B. Sikora zauważyła, że nie ma szans na zrobienie inwentaryzacji przyrodniczej za jedyne 
10 tys. zł. Jest to kwota zdecydowanie zbyt mała. 
Inspektor A. Żukowska oznajmiła, że zostanie przeprowadzona częściowa inwentaryzacja 
przyrodnicza. 
Sekretarz R. Krawczyk zwrócił się z pytaniem czy dobrze rozumie, że chodzi o dopisanie do 
programu realizowanych i planowanych działań? 
Radna B. Sikora odpowiedziała, że tak. Podane dane są niewystraczające, gdyż na kolejne lata 
zawarta jest sama edukacja. 
Pani M. Markowska oznajmiła, że trudno jest sformułować perspektywę do roku 2025. Tabele 
zostały sporządzone we współpracy z urzędem gminy. Podstawowym okresem są lata 2018-2021. 
Radna B. Sikora poinformowała, że wpisanie czegoś w program nie oznacza bezwzględnego 
obowiązku realizacji, są to plany, które zawsze mogą się zmienić. Do programu należy coś wpisać, 
a jest tylko edukacja. Należałoby uwzględnić kwestię dróg, oczyszczalni ścieków. 



Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki zwrócił się z pytaniem czy jest obowiązek podejmować 
uchwałę już teraz? Czy jakieś terminy nas obowiązują? 
Inspektor A. Żukowska odpowiedziała, że nie ma terminu podjęcia uchwały. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował zdjęcie projektu uchwały z porządku obrad. 
Nie jest to sprawa pilna, którą trzeba podjąć już na tej sesji.  
Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że uchwałę można podjąć w przedstawionym brzmieniu, 
a później ją zmienić.  
Radny P. Paczesny przypominał, że na terenie gminy w Skarszowie jest ferma trzody chlewnej, są 
też duże ilości gnojowicy wylewane przez rolników na pola. Czy to nie zostało wzięte pod uwagę? 
Pani M. Markowska oznajmiła, że nie znalazła informacji na temat trzody chlewnej w innych 
opracowaniach. Program sporządzony został w oparciu o inne opracowania przygotowane dla 
całego województwa. Jeżeli są takie wnioski można je uwzględnić przy poprawkach. Konsultacje 
programu odbyły się i nie było żadnych uwag. 
Radny P. Paczesny dodał, że w Dębnicy Kaszubskiej funkcjonuje garbarnia. Jest to duże 
przedsiębiorstwo. 
Wiceprzewodniczący Rady P. Pałubicki poinformował, że wnioski czy propozycje zawsze można 
wnieść do projektu uchwały. Wiemy, że wpłynął wniosek o budowę fermy trzody chlewnej 
w Motarzynie, prawdopodobnie na terenie parku. Można sprawdzić czy ma to wpływ na 
środowisko.  
Radny Rady Powiatu G. Grabowski zasugerował przyjęcie uchwały, a następnie jej zmianę.  
Radna B. Sikora oznajmiła, że radni powinni uderzyć się w pierś, gdyż konsultacje były 
przeprowadzone, a nikt nie miał o tym świadomości, przegapiono je. 
Pani M. Markowska poinformowała, że program był poddany pod konsultacje przez 31 dni, nikt 
się nie zgłosił, a informacje, że coś jest nie tak przedstawiane są dopiero dziś.  
Radna B. Sikora poprosiła o uzupełnienie informacji na przyszłe lata. 
Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że przed sesją nie było zorganizowanych komisji wspólnych. 
Zwykle to podczas tych dyskusji wychodzą wszelkie wnioski i uwagi do uchwał. Teraz nie było 
takiej możliwości, dlatego też pojawiają się dopiero dziś. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił aby zapisać uwagi i nanieść je do programu. Materiał 
zostanie przygotowany na komisje wspólne na przyszłą kadencję. Uchwałę należy odłożyć. 
Przewodniczący Rady złożył wniosek formalny o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad 
i zarządził głosowanie. 

W wyniku głosowania wniosek o wycofanie uchwały został przyjęty jednogłośnie /14 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  
 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy nie ma świeższych badań dotyczących środowiska? 
W przedstawionym programie bazuje się na roku 2016. 
Pani M. Markowska odpowiedziała, że jeszcze nie zostały opublikowane badania za rok 2017. 
Można się tego spodziewać pod koniec roku 2018. 
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy byłaby możliwość zorganizowania stacji 
meteorologicznej w gminie? Gdzie powinno złożyć się taki wniosek? 
Pani M. Markowska oznajmiła, że nie orientuje się, do kogo powinien trafić wniosek. Nie wie 
także czy byliby zainteresowani organizacją stacji na terenie gminy, ale spróbować zawsze warto. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził głosowanie nad zmienionym porządkiem obrad 
z wycofany podpunktem a. 

W wyniku głosowania porządek obrad po zmianie został przyjęty jednogłośnie /14 za, 
0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

a)  

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie 



zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Dębnica Kaszubska, Krzynia, Łysomice, Łysomiczki 

na lata 2010-2020” z dnia 13 września 2018 r. /stanowiącym załącznik nr 3 do protokołu/. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że chodzi o ul. Zajęczą i możliwość aplikowania o środki 

z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Ulica ta ma zostać wyremontowana, zmiana planu 

pozwoli na ubieganie się o dofinansowanie. 

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy jest to czysta formalność aby startować po fundusze? 

Sekretarz R. Krawczyk oznajmił, że tak. 

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem co z takimi ulicami jak Kamienna? 

Pani Wójt I. Warkocka oznajmiała, że w przypadku tego projektu liczą się środki jakie poniesie 

gmina. Ulica Kamienna musi mieć wykonaną kanalizację deszczową, a za takie pieniądze o jakie 

ubiega się gmina nie zrobi się jej kompleksowo. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/354/2018 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

b)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Dębnica Kaszubska do Stowarzyszenia „KRÓLESTWO NATURY” 
/stanowiącym załącznik nr 4 do protokołu/.  
Pan K. Żukowski poinformowała, że stowarzyszenie Królestwo Natury wykonuje liczne projekty, 
które wymaga wiele pracy, a także rozliczeń finansowych. Głównie chodzi o fotowoltaikę. Projekt 
wart jest kilka milionów, a to rodzi także koszty księgowe. Projekty realizowane są także na 
budynki gminne, więc uznano, że gmina powinna się do dołożyć do składek. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/355/2018 i stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jaka jest wysokość składek członkowskich 
w stowarzyszeniu? 
Pan K. Żukowski odpowiedział, że składka wynosi 5 zł na miesiąc, co daje 60 zł na rok. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy składki te nie wystarczają na funkcjonowanie 
stowarzyszenia? 
Pan K. Żukowski odpowiedział, że prowadzenie księgowości dla tak licznej grupy uczestniczącej 
w projekcie wyniósłby kilkanaście tysięcy złotych. Żadna firma za mniejsze pieniądze nie 
podjęłaby się współpracy, dlatego też gmina powinna się dołożyć jako beneficjent projektu. 

 

 



c)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi /stanowiącym załącznik nr 5 do protokołu/.  Przewodniczący Rady zwrócił 
się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o przedstawienie rozstrzygnięcia skargi. 
Radny M. Olech oddał głos Radnej Kiernickiej, aby przytoczyła uzasadnienie projektu uchwały. 
Radna I. Kiernicka odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/356/2018 i stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

d)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi /stanowiącym załącznik nr 6 do protokołu/.  
Radna I. Kiernicka odczytała uzasadnienie do projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/357/2018 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

e)  
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie z projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2018 rok /stanowiącym załącznik nr 7 do 
protokołu/.  
Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że wszystko zostało bardzo precyzyjnie rozpisane 

w uzasadnieniu do uchwały. Poinformował zebranych, że w uchwale znalazł się drobny błąd. 

W paragrafie 1 w ustępie drugim jest wpisana kwota „26.024 zł”, a winno być „25.588 zł”. 

Natomiast w ustępie drugim punkt drugi wpisana została kwota „25.588 zł”, a powinno być 

26.024 zł”. Kwoty zostały przez przypadek odwrócone. 

Radna B. Sikora zwróciła się z pytaniem czy zmniejszenie wydatków o kwotę 12 tys. zł 

z przeznaczeniem na realizację zadań w zakresie kultury fizycznej i sportu wynika z braku 

zainteresowania i brakiem składanych wniosków o dofinansowanie?  

Skarbnik M. Malinowski potwierdził, że zmniejszenie te wynika z braku składanych wniosków. 

Dodał, że kończy się rok budżetowy i środki te nie zostaną wykorzystane, natomiast można jest 

wykorzystać w inny sposób, czyli na system gospodarki odpadami. Przeniesione środki wystarczą 

jedynie na pokrycie jednego miesiąca. System się nie bilansuje, będą potrzebne większe środki niż 

zakładano w przetargu. 

Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy są to środki poza przetargiem? 

Pan K. Żukowski odpowiedział, że odpady są wliczone w przetarg, ale nasza gmina oddaje ich 

więcej ton niż było przewidziane w przetargu, stąd też jest większy koszt systemu. 



Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń Przewodniczący Rady przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania projekt uchwały został przyjęty w stosunku /14 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujących. Przewodniczący Rady K. Badowski stwierdził jednogłośne podjęcie 
uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XLIV/358/2018 i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad. 3 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do kolejnego punktu 

porządku obrad przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska 
/stanowiącego załącznik nr 13 do protokołu/. Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy 
ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 
głosowania. 

W wyniku głosowania Plan zbywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica 
Kaszubska w stosunku /14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. Przewodniczący Rady 
K. Badowski stwierdził jednogłośne przyjęcie planu. 

Ad. 4 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania z wykonanych 

uchwały. 
Sprawozdanie z wykonania uchwał/stanowiące załącznik nr 14 do protokołu/ przedstawił Pan 
Sekretarz R. Krawczyk. 

Ad. 5 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie sprawozdania ze złożonych 

oświadczeń majątkowych kierowników i pracowników Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska.  
Sprawozdanie ze złożonych oświadczeń /stanowiące załącznik nr 15 do protokołu/ przedstawił 
Pan Sekretarz R. Krawczyk. 

Ad. 6 
Przewodniczący Rady K. Badowski przedstawił sprawozdanie ze złożonych oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 16 do 
protokołu/. 

Ad. 7 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni znajdują się w punkcie 7, 

po czym poprosił Komisję Kultury i Oświaty o przedstawienie sprawozdania z działalności. 

a)  
Przewodniczący Komisji Kultury i Oświaty Radny R. Cech poinformował, że komisja od 

czasu ostatniej sesji nie spotkała się we własnym gronie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił kolejną komisję o przedstawienie sprawozdania. 

b)  
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Budżetu Radna B. Sikora poinformowała, 

że komisja podobnie jak Komisja Kultury i Oświaty nie odbyła posiedzeń we własnym gronie. 
Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił kolejną komisję o przedstawienie sprawozdania. 

 



c)  
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny M. Olech poinformował, że komisja miała sporo 

pracy. Zostały rozpatrzone dwie skargi, które zostały podjęte na sesji. Odbyła się także kontrol 
zespołów szkół po reorganizacji. Szkoły dopasowały się do zmian. Jedyne zagrożenie jakie widzi 
komisja to zmiana kwalifikacji nauczycieli. Nie wszyscy mogą wyrazić na to zgodę i chęci, więc 
może brakować nauczycieli. 
Pani Wójt I. Warkocka zwróciła się z pytaniem czy Pani Dyrektor monitowała zbyt małą ilość sal 
w szkole? 
Radny M. Olech odpowiedział, że nie, niczego takiego nie zgłaszała. Jedynie w przedszkolu jest 
mało miejsca.  
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że wszystkie dzieci z rekrutacji dostały się do przedszkola. 
Nikomu nie odmówiono miejsca.  
Radny M. Olech zwrócił się z pytaniem czy jest lista rezerwowa dzieci chcących dostać się do 
przedszkola? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że taka lista została utworzona i jest na niej 10 dzieci. Ta 
lista powstała już po zakończonej rekrutacji, a taka ilość dzieci jest zbyt mała aby utworzyć nowy 
oddział. 
Radny R. Cech zwrócił się z pytaniem czy jacyś nowi nauczyciele zostali zatrudnieni w szkole?  
Radny M. Olech odpowiedział, że nie. Jeżeli chodzi o nauczycieli, to komisja dostrzegła 
zmniejszenie liczby nauczycieli korzystających z urlopu zdrowotnego. Wcześniej były sytuacje, że 
kilku nauczycieli jednocześnie przebywało na urlopie, a teraz są to pojedyncze przypadki.  
Wiceprzewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że pamięta sytuacje gdzie na urlopie 
przebywało nie kilku a kilkunastu nauczycieli. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 
pytania do którejś z komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu 
porządku obrad.  

Ad. 8 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych 

chciałby złożyć interpelację? 
Radny P. Paczesny poinformował, że na maila wpłynęło pismo dotyczące finansowania inwestycji  
Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że chciał wspomnieć o tym piśmie podczas 
kolejnego punktu porządku obrad. Zwrócił się z pytaniem czy Radny chciałby mimo to zabrać 
głos i uzyskać pisemną odpowiedź na interpelację? 
Radny P. Paczesny poinformował, że nie, nie ma takiej potrzeby. 

Ad. 9-10 
Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że tak jak już było wspomniane do rady 

gminy wpłynęło pismo z Zakładu Gospodarki Komunalnej z prośbą o ujęcie w budżecie gminy 
na przyszły rok wymiany wodociągu. Przewodniczący Rady przytoczył treść pisma. /Pismo 
stanowi załącznik nr 17 do protokołu/. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem jakie są plany wobec tej prośby? 
Pani Wójt I. Warkocka odpowiedziała, że wnioski zostały ujęte w projekcie budżetu na 2019 rok. 
Radny P. Paczesny zwrócił się z pytaniem czy odcinek wodociągu w Jamrzynie został już 
wymieniony? Środki na jego wymianę zostały przesunięte z nakładek radiowych na wodomierze. 
Skarbnik M. Malinowski odpowiedział, że prawdopodobnie wodociąg jest zrobiony z kamionki. 
Zakład boi się, że jeżeli zaczną prace z wymianą części sieci, to sieć cała się rozsypie, stąd też 
wniosek o przekazanie środków na ten cel, aby kompleksowo rozwiązać problem. W przypadku 
cząstkowej wymiany grozi utrata dostawy wody do mieszkańców, a na to nie można sobie 
pozwolić. 



Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z pytaniem czy to prawda, że w Motarzynie planowana jest 
budowa fermy trzody chlewnej? 
Pani Wójt I. Warkocka poinformowała, że przyjedzie pracownik odpowiedzialny i przedstawi 
sytuację. 
Pani Sołtys U. Rączka zwróciła się z pytaniem do pracownika czy to prawda, że został złożony 
wniosek na budowę fermy trzody chlewnej na 2500 sztuk świń? 
Inspektor A. Żukowska poinformowała, że w 2016 roku wpłynął wniosek o wydanie 
środowiskowych warunków dla inwestycji polegającej na hodowli trzody chlewnej. Inwestor ma 
3 lata na przedstawienie raportu oddziaływania na środowisko. Na chwilę obecną tego nie 
uczynił. Inwestycja przewiduje hodowlę 1499 sztuk trzody chlewnej w okolicach Motarzyna.  
/Dokładna lokalizacja planowanej inwestycji została przedstawiona na mapie/. 
Pani Sołtys U. Rączka zauważyła, że jest to bardzo mała odległość od zabudowań. Wiatry 
w Motarzynie wieją zwykle od strony Ochodzy, dlatego też mieszkańcy gdy się o tym dowiedzieli 
to byli przestraszeni. 
Pan K. Żukowski zauważył, że Motarzyno jest w lepszej sytuacji niż Ochodza czy Niemczewo. Te 
miejscowości są w bardzo bliskim sąsiedztwie planowanej inwestycji. Nie zmienia to faktu, że 
odległość jest mała, a kierunek wiejącego wiatru będzie niósł wszystko do Motarzyna. 
Radny P. Paczesny zauważył, że z takiego typu inwestycjami bywa tak, że muszą one uzyskać 
szereg uzgodnień. Planowana inwestycja znajduje się w Parku Krajobrazowym Dolina Słupi 
i Naturze 2000. Gdy inwestor przedstawi dokumentację odbędą się konsultacje z mieszkańcami. 
Radny P. Paczesny zauważył, że inwestorzy jak chcą, to uzyskają niezbędną dokumentację 
i uzgodnienia. Jedyna nadzieja jest w mieszkańcach podczas konsultacji, tylko oni mogą 
zastopować inwestycję. W innym wypadku mieszkańcy będą mieli okropne smrody. 
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa ma jeszcze jakieś 
pytania? 
Radna B. Sikora poinformowała, że chciałaby zwrócić uwagę na mały szczegół, który dostrzegła 
w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Dębnicy Kaszubskiej. Zwróciła się z pytaniem czy 
remontu w szkole nie można przeprowadzić w trakcie wakacji?  Podczas korzystania w godzinach 
popołudniowych zauważyła, że w toalecie brakuje mydła. 
Pani Wójt I. Warkocka oznajmiła, że jest to skandal, aby w szkole brakowało podstawowych 
materiałów. Jeżeli chodzi o remont, to on przeciągnął się z powodu termomodernizacji. Firma nie 
zdołała wykonać wszystkich napraw i uprzątnąć po sobie do czasu rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego. 
Radny M. Olech podziękował za współpracę Pani Wójt, pracownikom, radnym i pozostałym 
współpracownikom. Życzył wszystkim konstruktywnej rozmowy i pracy. 
Radny Rady Powiatu G. Grabowski także podziękował za współpracę radnym i pracownikom 
urzędu. Życzył radości po nadchodzących wyborach. 
Radny R. Cech przekazał szczególne podziękowania dla Komisji Infrastruktury i Budżetu, a także 
dla Pani Bożeny Sikory Przewodniczącej tej komisji od mieszkańców ulicy Skarszewskiej. Dzięki 
wywalczeniu lamp mieszkańcy mają zwiększone bezpieczeństwo.  
Pani Dyrektor A. Pietrzak ze swej strony podziękowała za dobrą współpracę zarówno jako radna 
i przede wszystkim jako dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury. Wspólnie wiele udało się zrobić.  
Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 
pytania? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do ostatniego punktu porządku obrad 
i o godzinie 15:50 zamknął obrady sesji.  
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